
چهار سال از توزيع كارتي تحت عنوان »صدرا« 
مي�ان 17 هزار فرهنگ�ي مي گ�ذرد و حالا پس 
از اتمام بازپرداخت اقس�اط ۳۶ ماهه از س�وي 
فرهنگيان، بانك س�رمايه تعداد زي�ادي از اين 
فرهنگيان را بدهكار مي داند؛ چراكه به رغم كسر 
ماهانه اقساطي از حقوق آنها، اين پول به موقع به 
بانك سرمايه واريز نشده است و در حال حاضر 
هم بانك اين افراد را بدهكار مي شناسد. به گفته 
كارمندان شعبه بانك سرمايه اي كه مختص اين 
بازپرداخت ه�ا بوده، رق�م اي�ن بدهكاري ها از 
700 هزار تومان تا 5 ميلي�ون تومان ميان افراد 
مختلف متغير است كه س�رجمع رقم كلاني را 
ش�كل مي دهد. پيگيري هاي روزنامه »جوان« 
براي دريافت پاس�خ منطقي جهت قانع كردن 
فرهنگيان معت�رض و افكار عموم�ي نه تنها به 
نتيجه اي نرس�يد، بلك�ه در اين بين س�ه گروه 
شركت تعاوني فرهنگيان، بانك سرمايه و البته 
آموزش و پرورش سرگرداني مردم براي دريافت 
وام جديد را گردن يكديگر مي اندازند و از پاسخ 
درس�ت به بهانه ه�اي مختلف طف�ره مي روند. 
ماجرا ی كارت صدرا تازه از اينجا شروع مي شود كه 
بعد از مدتي تعدادي از فرهنگيان براي گرفتن وام 
جديد، اقدام كرده اند، اما در كمال ناباوري نام خود 
را در ليست بدهكاران بانكي مشاهده مي كنند. بعد 
از پيگيري هاي مداوم متوجه مي ش��وند كه مبالغ 
بازگردانده ش��ده از س��وي افراد مختلف در طول 
اين سال ها به بانك سرمايه داده نشده و در نتيجه 

بدهكار محسوب مي شوند.  
دي ماه سال 95 بود كه جليليان )مديرعامل اتحاديه 
ش��ركت هاي تعاوني مصرف فرهنگي��ان ايران( از 
پيگيري مديران تعاوني، بانك سرمايه و آموزش و 
پرورش خبر داد و قرار شد طبق گفته وي با كمك 
وزارت آموزش و پرورش در اس��رع وقت اين ماجرا 

جمع بندي و طي چند روز تكليف روشن شود. 
  وزارت آموزش و پرورش پاي خود را كنار 

كشيد
چند ماه بعد، آموزش و پرورش پاي خود را از ماجرا 
بيرون كش��يد و با صدور اطلاعيه اي موضوع كارت 
صدرا در ح��وزه اختيارات ش��ركت تعاوني مصرف 

فرهنگيان تهران و بانك سرمايه دانست. 
نكته پاياني اين اطلاعيه جالب بود كه تأكيد داشت: 
»علي ايح��ال موضوع در حوزه اختيارات ش��ركت 
تعاوني فرهنگيان ته��ران و بانك س��رمايه بوده و 
هيچ گون��ه ارتباطي ب��ا وزارت آم��وزش و پرورش 

ندارد.« تقريباً ش��ش ماه از قول مساعد اوليه براي 
حل اين ماجرا و نيز س��ه ماه از اطلاعيه آموزش و 
پرورش مي گذرد، اما در تماس تعدادي از فرهنگيان 
با روزنامه »جوان« متوجه شديم كه همچنان تعداد 
زيادي از اين فرهنگيان از چرخه بدهكاران بانكي 

خارج نشده اند.  
  پاسخ جديد آموزش و پرورش به »جوان«

حس��ب اين اعتراض، ب��ه س��راغ وزارت آموزش و 
پرورش رفتيم و بعد از پيگيري و درخواست ارسال 
جوابيه و اطلاعيه جديد دراين باره، روابط عمومي 
اين وزارتخانه تأكيد كرد كه اين موضوع به آموزش 
و پرورش ربطي ندارد و پاسخ همان اطلاعيه قبلي 

است. 

  پاسخ عجيب تعاوني مصرف فرهنگيان 
در ادامه به سراغ تعاوني مصرف فرهنگيان رفتيم. 
مس��ئولان يكي از ش��عب اين تعاوني كه كاملًا در 
جريان ماجرا بود، ب��ه »جوان« گفت: قرار ش��ده 
اس��ت طي همين چند روز ماجرا مش��خص شود. 
مغايرت گيري ه��ا در ح��ال انجام اس��ت و ظاهراً 
جريمه ها حذف مي ش��ود. هرچند ك��ه وي تأكيد 
كرد پيگيري بيشتر در اين زمينه به جايي نمي رسد 
و پاسخي بيش��تر از اين نخواهيم شنيد، اما باز هم 
به سرنخ اصلي يعني مدير شركت تعاوني مصرف 
فرهنگيان رسيديم تا شايد پاس��خ قانع كننده اي 
براي معترض��ان و منتظران فرهنگ��ي كه بدهكار 

بانكي هستند، داشته باشيم. 

» جعفرآبادي« بعد از استماع تمامي پيگيري هاي 
روزنام��ه ج��وان و درخواس��ت بيان ي��ك جمله 
قانع كنن��ده و اميدوارانه ب��ه فرهنگياني كه ماه ها 
است، بدهكار بانكي محسوب شده اند، بعد از يك 
س��كوت طولاني گفت: »ش��ما فعلًا تحمل كنيد، 
چراكه م��ا به تازگ��ي منصوب ش��ديم و كار ثبت 
ش��ركت و تعاوني هنوز انجام و قانوني نشده است. 
بايد بررسي بيش��تر صورت گيرد و بعد توضيحات 

را ارائه كنيم.« 
وي در پاسخ به اين سؤال كه ما چه زماني مي توانيم 
پاسخ و توضيحات ش��ما را در اين زمينه بشنويم، 
اظهار داش��ت: كار ثبت ش��ركت يك ماهي زمان 
مي برد. ما هنوز هيئت مديره قانوني نيس��تيم و به 
همين خاطر نمي توان پاسخ بيشتر  و مناسبي داد.  
جعفرآبادي حتي پاسخ به اين سؤال كه »بالاخره 
پيگيري اي��ن وضعيت بر عه��ده وزارت آموزش و 
پرورش، بانك سرمايه يا شركت تعاوني فرهنگيان 
است يا خير« را نيز بي پاسخ گذاشت و آن را منوط 

به ماه هاي آينده كرد. 
فارغ از هرگونه قضاوتي، وزارت آموزش و پرورش كه 
طبق اظهارات قبلي مديرعامل اتحاديه شركت هاي 
تعاوني مص��رف فرهنگيان ايران ق��رار بود در اين 
زمينه كمك حال باشد، اما به صراحت بر بي ربطي 
اين ماجرا به خود تأكيد و باز هم كناره گيري كرد. 
هر چند كه به گفته سيد حس��ين نقوي حسيني، 
رئيس فراكسيون فرهنگيان مجلس شوراي اسلامي 
دايره رفاه وزارت آموزش و پرورش در جريان صدور 
اين كارت بوده است.  سيد حسين نقوي حسيني 
همچنين در توضيح اين مطلب به »جوان« گفت: 
چنين توافقاتي با هدف ارائه تسهيلات به كاركنان 
يك دستگاه يا وزارتخانه يا مؤسسات مالي و پولي 
صورت مي گيرد كه كارت ص��درا هم از اين قاعده 
مستثني نيست. وي تأكيد كرد: آموزش و پرورش 
بايد به اين موضوع ورود پيدا كند و نمي تواند بگويد 
كه نقش��ي ندارد، مگ��ر معلم ها خود درخواس��ت 

دريافت كارت صدرا را داشتند؟!
از سوي ديگر جابه جايي و انتصابات جديد در حوزه 
تعاوني مصرف فرهنگيان هم در جاي خود جالب 
توجه بود. درست در زماني كه 17 هزار فرهنگي با 
مشكلات كم و زياد معيشتي براي دريافت وام ساده 
چند ميليوني، بدهكار محسوب مي شوند، مشخص 
نيست كه چرا مديران ارش��د يا مياني بايد تغيير 
كنند و حتي از پاسخ س��اده و قانع كننده به بهانه 

انتصاب جديد طفره بروند!
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وادادگی  وزارت ارتباطات در قبال مديران يك شبكه دسته چندمی بيگانه!

دادستان کل: وزارت ارتباطات تسلیم قانون باشد، فیلترینگ شخصی نیست

تباني جديد بانك سرمايه، تعاوني مصرف فرهنگيان و آموزش و پرورش 17 هزار فرهنگي را بدهكار بانكي كرد 

رئيس شركت تعاوني فرهنگيان: نه شركت ما قانوني است و نه هيئت مديره ما؛ براي حل شدن مشكل چند ماهي زمان لازم است !

 دست آموزش و پرورش 
در جيب معلمان براي جبران ورشكستگي

چند روز پيش وقتي دبير كار گروه فيلترينگ از 
ارسال اسامي ۸ هزار كانال تلگرامي براي فيلتر 
ش�دن براي چندمين ب�ار ب�ه وزارت ارتباطات 
و انفعال اي�ن وزارتخان�ه براي اجراي دس�تور 
قضايي خب�ر داد،  وزي�ر ارتباطات ب�ا تأكيد بر 
اينك�ه،  اي�ن موض�وع نظ�رات ش�خصي دبير 
كارگروه فيلترينگ اس�ت، تصريح كرد:  ايشان 
مرتب س�خنراني مي كنند كه تخصص شان در 
اين حوزه نيس�ت!  حالا اما ش�خص دادس�تان 
تأكي�د مي كن�د: فيلت�ر س�ايت ها و كانال هاي 
تلگرامي از دو طريق دس�تور قضايي يا تصويب 
و دس�تور كارگ�روه تعيين مصادي�ق محتواي 
مجرمان�ه انجام مي ش�ود و اف�راد نمي توانند با 
نظر ش�خصي خود اقدام به چني�ن كاري كنند. 
بخش مهمي از آس��يب هاي اجتماع��ي جاري در 
فضاي جامعه بازتابي از محتواهاي آپلود ش��ده در 
فضاي مجازي اس��ت كه هر از چندگاه به ش��كل 
جناياتي چون قتل و آزار آتنا يا س��تايش و جابه جا 
ك��ردن آمار طلاق يا خش��ونت در جامع��ه خود را 
نش��ان مي دهد. اين جدا از فعاليت هاي سياسي و 
براندازانه اي اس��ت كه كانال هاي��ي همچون »آمد 
نيوز« براي به سرانجام رساندن آنها طراحي شده اند 
و مش��غول به كارن��د. ضرورت س��اماندهي فضاي 
مجازي و مقابله با آسيب هاي آن در كنار بهره گيري 
از فرصت هايش اما موضوعي است كه هيچ منطقي 
آن را رد نمي كن��د مگر آنكه اه��داف مهم تر وجود 
داشته باش��د كه هزينه هاي اجتماعي و فرهنگي 
وجود 8 هزار كانال تلگرامي ب��ا محتواي مجرمانه 

را توجيه كند. 
  وزارت ارتباطات تسليم قانون باشد

حجت الاسلام والمسلمين محمدجعفر منتظري، 
دادستان كل كشور مي گويد: آنچه از ناحيه معاون 
قضايي دادس��تان كل در امور فض��اي مجازي در 
خصوص بستن و فيلتر كردن س��ايت ها، شبكه ها 
يا كانال هاي تلگرامي اعلام مي ش��ود، يا با دستور 
قضايي است كه از سوي ايشان به وزارت ارتباطات 
اعلام مي شود يا با دستور و تصويب كارگروه است 

كه هر دو بايد انجام شود. 
به گفته وي، جلس��ات كارگروه تعيي��ن مصاديق 
محتواي مجرمانه هر دو يا سه هفته يك بار به صورت 
حضوري يا حسب مورد و برنامه ريزي صورت گرفته، 
به صورت آنلاي��ن برگزار و تصميم��ات مربوطه و 

نظرات همه اعضا در اين جلسات اخذ مي شود. 
منتظري تأكي��د مي كند: وزير محت��رم ارتباطات 
اعلام كرده اس��ت، معاون دادس��تان كل كشور در 
امور فضاي مجازي نظرات ش��خصي خود را اعلام 
مي كند كه قطعاً چنين نيس��ت و حتي يك مورد 
هم نمي توانند ارائه دهند كه دستور شخصي آقاي 
خرم آبادي بوده است.  دادستان كل كشور تصريح 
كرد: گله ما از وزارت ارتباطات اين است كه برخي 
كانال ها و سايت هايي را كه بر اساس دستور قضايي 
يا اعلام و تصويب كارگروه بايد بسته و فيلتر شوند، 
نمي بندد و مس��دود نمي كند. س��خن ما با وزارت 

ارتباطات اين است كه تسليم قانون باشد. 
  ۸0 درصد پهناي باند ارتباطات كش�ور در 

اختيار بيگانگان 
عبد الصمد خرم آبادي، دبير كارگروه تعيين مصاديق 
محتواي مجرمانه نيز با انتقاد نس��بت به اظهارات 
وزير ارتباطات درباره اعمال نظر شخصي در مسئله 
فيلترينگ مي گويد: من چطور مي توانم نظر شخصي 
درباره بسته شدن سايت ها بدهم؟ مواردي كه مقام 
قضايي دستور مسدودسازي مي دهد، تماماً با شما 
نامه و شعبه صدور دستور در سامانه منتشر مي شود 

و جزئيات تمامي گزارش ها موجود است. 
وي با بي��ان اينكه بي��ش از 30 درصد فعاليت هاي 
مجرمانه در كانال هاي تلگرام عليه امنيت كش��ور، 
اس��اس مملكت را بر ه��م زده اس��ت، مي افزايد: 

در چنين ش��رايطي مس��ئولان مي گويند تلگرام 
دستورات ما را اجرايي نمي كند، اما معتقدم اگر به 
مسئولان اين ش��بكه هاي خارجي هم فشار آورده 
شود، قطعاً موارد مورد نظر ما را اجرا خواهند كرد. 

 معاون دادستان كشور با تأكيد بر اينكه در فضاي 
مجازي كشور خوار و ذليل هس��تيم و با احتساب 
»گوگل« خيلي بيشتر از 60 درصد ترافيك كاربران 
كشور خارجي اس��ت، مي گويد: بيش از 80 درصد 
پهناي باند ارتباطات كش��ور در اختي��ار بيگانگان 
قرار دارد.  معاون دادس��تان كل كش��ور با اشاره به 
شناس��ايي كانال هاي با فعاليت مجرمانه توس��ط 
مردم و رصدگران فضاي مجازي مي افزايد: مديريت 
دو سوم فضاي مجازي كش��ور در اختيار بيگانگان 
است و كنترلي روي آن نداريم؛ وزارت ارتباطات و 
فناوري اطلاعات همچنان 8 هزار كانال تلگرامي با 
محتواي مجرمانه كه درخواست مسدودسازي آن 
از سوي مقام قضايي صادر ش��ده را مسدود نكرده 
است.  خرم آبادي معتقد است، قسمت اعظم فضاي 
مجازي در كشور ما غيرقابل كنترل است و اين به 
عدم تحقق شبكه ملي اطلاعات طبق مقرراتي كه 

براي آن تعريف كرده ايم باز مي گردد. 
  جهرمي: ليس�ت ۸ هزارتايي به دس�ت ما 

نرسيده 
معاون وزي��ر ارتباط��ات آذري جهرمي در واكنش 
به اظهارات خرم آبادي مبني بر »يل��ه و رها بودن 

فضاي مجازي« اينگونه پاس��خ مي دهد: در فضاي 
مجازي كش��ور 66 مصداق مجرمان��ه وجود دارد، 
بنابراين يله نيس��ت، اما اين مصاديق را در ارتباط 
با س��رويس هاي داخلي مي توانيم اعمال كنيم نه 

بسترهاي خارجي. 
 مدير  عامل شركت ارتباطات زيرساخت همچنين 
مس��دود نكردن 8 هزار كانال ب��ا فعاليت مجرمانه 
برخلاف دستور مقام قضايي را نمي پذيرد و مي گويد: 

چنين ليستي به دست ما نرسيده است. 
خرم آب��ادي اما با تأكي��د بر اينكه ليس��ت كاغذي 
وج��ود ندارد كه بخواهد به دس��ت ش��ما برس��د، 
مي گويد: ما س��امانه اي الكترونيك��ي داريم كه از 
طريق آن دس��تورات را به معاون وزي��ر ارتباطات 

ابلاغ مي كنيم. 
  تفاوت مصاديق مجرمانه براي ما و مديران 

تلگرام
دبير كارگروه كميت��ه تعيين مصادي��ق محتواي 
مجرمانه ادامه مي ده��د: در اين فرآين��د فعاليت 
نزديك ب��ه 40 هزار كان��ال تلگرام��ي را مجرمانه 
تشخيص داديم و از اين تعداد، 20 هزار كانال تغيير 
نام دادند و در واقع ديگر وجود نداشتند و 12 هزار 
كانال هم با توجه به تعريفي كه تلگرام از محتواي 
مس��تهجن دارد، فيلتر كرده، اما درخواست براي 
مسدودسازي 8 هزار كانال مبتذل، عليه مقدسات و 
امنيت كشور در سامانه اي كه هر روز جلوي چشمان 

من و آقاي جهرمي است، همچنان وجود دارد. 
در برابر اين، معاون وزير ارتباطات با طرح پرسشي 
مبني بر اينكه »نكته اينكه فرضا هشت هزار كانال 
بسته نش��ده اس��ت، كجاس��ت؟«، گفت: فرضاً بر 
مصداق پورنوگرافي ب��ا پرووايدر بين المللي )فرضا 
تلگرام( توافق كرديم، ام��ا در برخي اوقات با توجه 
به اينكه معيارهاي ما با آنها در سطح خرد متفاوت 
است، جا انداختن مفهوم و بس��ط تعريف مصداق 

براي طرف خارجي سخت است. 
جهرمي معتقد است: ما اگر بتوانيم حاكميت خود 
را روي سرويس دهنده هاي خارجي بيشتر كنيم، 
مي توانيم جلوي آن 8 هزار كانالي را كه به نظر مدير 

تلگرام موضوع مجرمانه ندارد، بگيريم. 
 وي با بيان اينكه پيام رس��ان يك فضاي درآمدي 
3 هزار ميليارد توماني براي بخش خصوصي ايجاد 
مي كند، مي گويد: اگر مس��ائل حقوقي حل ش��ود 
بخش خصوصي آماده فعاليت در اين بخش است. 

متين زاهدی

زهرا چيذري 
  گزارش  2

  معاونت پشتيباني آموزش و پرورش اعلام كرد: تخصيص نيروي انساني 
سرايدار و خدمتگزار در واحد هاي آموزشي، براساس درجه بندي مدارس 

صورت مي گيرد. 
  مديركل قرآن، عترت و نماز آموزش و پرورش با بيان اينكه رقابت هزار 
دانش آموز دختر و پسر در بخش پژوهشي مسابقات قرآن، عترت و نماز در 
استان اردبيل در حال برگزاري است، گفت: بخش آوايي مسابقات نيز در 

مردادماه برگزار خواهد شد. 
  عضو كميس��يون بهداش��ت و درمان مجلس گفت: با توج��ه به اينكه 
فاكتورهاي خوني كمتر مورد استفاده قرار مي گيرد،بنابراين به جهت نبود 
صرفه اقتصادي، توليد انبوه در اين زمينه نداش��تيم و آن را از كشورهاي 

ديگر وارد مي كنيم. 
  مسئول كميته مسكن حج با بيان اينكه امسال زائران ايراني پنج شب و 
شش روز در مدينه و 27 تا 28 شب در مكه اقامت دارند، گفت: تا كنون 28 
هتل در مكه براي زائران ايراني اجاره شده است و در مدينه نيز هيچ مسكني 

خارج از منطقه  مركزي نيست. 
  معاون بهداشت وزارت بهداشت اعلام كرد: اگر بتوانيم با ايجاد احساس 
نياز در مردم آنها را راغب كنيم تا در مواقع س��لامتي نيز به مراكز درماني 

مراجعه كنند، تغيير رفتار و كنترل عوامل خطر اتفاق افتاد. 
  فوق تخصص خون و سرطان گفت: مصرف الكل و دخانيات همچنين 
مصرف خوراكي ها و مايعات داغي همچون چاي، خطر س��رطان مري را 

افزايش مي دهند. 
*يك داروس��از با اش��اره به بهترين زمان مصرف مكم��ل گفت: مصرف 
خودسرانه مكمل ها مي تواند بيماري هاي مختلفي را با خود به همراه آورد.

  رئيس س��ازمان قضايي نيروهاي مسلح اس��تان تهران گفت: سازمان 
قضايي نيروهاي مس��لح از آمران به مع��روف و ناهيان از منك��ر قاطعانه 

پشتيباني و حمايت مي كند.
  عضو كميس��يون آموزش مجل��س با بي��ان اينكه مس��ائل مربوط به 
حق التدريسي ها موضوع چند جلسه گذش��ته اين كميسيون بوده است، 
گفت: تصميمات ما درباره تعيين تكليف 38 هزار نفر از حق التدريسي ها تا 

فردا نهايي مي شود و به صحن علني مجلس مي رود. 

ترس فرمانداري از بازشماري آراي شورا
سروري: اصلاح طلبان مي دانند اگر درِ صندوق ها 
باز شود، بوي تعفن برخي تخلفات بيرون مي آيد

 هرچند دو ماه از انتخابات شوراها مي گذرد، اما دستگاه هاي نظارتي با 
امروز و فردا كردن رسيدگي به اعتراضات قانوني به بهانه هاي مختلف از 
رسيدگي صريح و شفاف به اعتراضات طفره مي روند. با اين حال هنوز 
مشخص نيست كه نتايج باز شماري 10 درصد از صندوق هاي انتخابات 
شورا به كجا رسيده اس��ت. در اين زمينه يك عضو شوراي شهر تهران 
در واكنش به خبر بسته ش��دن پرونده انتخابات شوراها گفت: شاهد 

ديكتاتوري در انتخابات شوراها بوديم. 
پرويز سروري، عضو شوراي شهر تهران درباره خبر بسته شدن پرونده 
انتخابات شوراها و عدم بازشماري آراي شوراي شهر تهران گفت:ما با 
يك ديكتاتوري روكش شده مواجه هستيم كه ظاهر زيبايي دارد، اما 

باطنش همان استبداد خشن است. 
 امروز شاهد هستيم كساني كه مدعي اين بودند بايد انتخابات شفاف 
باش��د و مدعي دموكراس��ي و آزادي جريان مخالف بودند، با گذشت 
حدود 50 روز از انتخابات تمام فشارها و تلاش هاي ما را  براي پيگيري از 

مجاري قانوني بي جواب گذاشتند و تلاش هاي ما به سنگ خورد. 
 عملًا هيئت نظارت و هيئت اجرايي همه راه ها را براي اعتراضات قانوني 
بستند و با بازي با زمان تلاش مي كنند بر خواسته قانوني و بر حق ما مهر 

عدم رسيدگي بزنند. 
ما تقريباً با همه مس��ئولان صحبت كرديم و چندين بار پيگيري شد و 

قول دادند 50 نفر اول مورد رسيدگي قرار بگيرد. 
وزير محترم كشور در تلويزيون به صورت رسمي اعلام كرد 50 نفر اول 
شوراي تهران مورد بازش��ماري مجدد قرار مي گيرد. از هيئت نظارت 
شهرستان، شوراي نظارت استان، هيئت مركزي و تا نامه به دادستان و 
ديوان عدالت اداري و همه كساني كه احساس مي شد مي توانند صداي 
دادخواهي ما را به گوش مس��ئولان نظارت اجرايي برسانند، پيگيري 
شد، اما هيچ كدام از پيگيري ها  به نتيجه نرسيد و فكر مي كنم هرگز به 

نتيجه نمي رسد. 
   اعتبارنامه اعضاي شورا قبل از بازشماري غيرقانوني است

  در همي��ن زمينه مهدي چم��ران با بي��ان اينكه فرمان��دار تهران از 
بازش��ماري 10 درصد از صندوق هاي رأي امتن��اع مي كند، گفت: در 
صورتي كه اين بازش��ماري صورت نگيرد، ما نيز به اعتبارنامه اعضاي 

شوراي پنجم اعتراض خواهيم كرد. 
مهدي چمران رئيس ش��وراي شهر تهران با اش��اره به امتناع فرماندار 
تهران از بازش��ماري 10 درصد از آراي صندوق ها كس��ب شده براي 
انتخابات ش��وراي ش��هر تهران اظهار ك��رد: بر اس��اس تأكيد هيئت 
نظارت بايد 10 درصد از آراي صندوق ها بازشماري شود كه متأسفانه 

فرمانداري از اين اقدام سرباز مي زند. 
وي افزود: قاعدتاً مش��كلاتي وج��ود دارد كه فرماندار ته��ران زير بار 
بازشماري آرا نمي رود؛ چراكه اگر مشكلي وجود نداشت از همان ابتدا 

اين كار را انجام مي داد. 
چمران عنوان كرد: در صورتي كه بازش��ماري 10 درصد از صندوق ها 
صورت نگيرد ما اين موضوع را از طري��ق دادگاه تخلفات اداري، ديوان 

عالي كشور و قوه قضائيه پيگيري خواهيم كرد. 
وي تأكيد كرد: اين كار نه براي حضور ما در شوراست؛ چراكه ما چشمي 
به حضور در شورا نداريم و اگر بازش��ماري آرا صورت نگيرد؛ قاعدتاً از 

اعتماد مردم به انتخابات كاسته خواهد شد و نبايد اين اتفاق بيفتد. 
چمران گفت: فرماندار تهران نبايد ترسي از بازشماري آرا داشته باشد و 

اجازه دهد اين بازشماري انجام شود. 
رئيس شوراي شهر تهران اظهار كرد: فرماندار تهران مي خواهد زمان را 
تا آغاز شوراي پنجم بخرد تا ما نتوانيم كاري را انجام دهيم، اما بايد بداند 
كه ما در آغاز رسمي ش��ورا نيز مي توانيم به اعتبارنامه اعضاي شوراي 

پنجم ايراد بگيريم. 

نيره ساري
  گزارش  یک

سناريوي »عماد« نيمه كاره رها شد
»عماد« قهرمان دو ساله حادثه تروريستي مجلس را حالا ديگر خيلي ها 
مي شناسند. كودكي مبتلا به mps كه روز چهارشنبه 17 خردادماه 
همراه مادرش به مجلس رفته بود تا بلكه راهي براي تأمين هزينه هاي 

درمانش پيدا كند.
 اين حادثه تلخ تروريس��تي براي اين كودك دو ساله و ديگر مبتلايان 
به بيماري mps سبب خير ش��د؛ چراكه لااقل مشكلات اين بيماران 
رسانه اي شد و خبر وجود چنين بيماراني به گوش وزير بهداشت رسيد. 
دكتر سيد حسن قاضي زاده هم كه طي روزهاي منتهي به اين حادثه با 
حواشي متعددي از جمله مزدور خواندن خبرنگار يكي از روزنامه هاي 
رسمي مواجه ش��ده بود، فرصت را براي نمايش چهره اي ديگر از خود 
غنيمت ش��مرد و با عماد و خانواده اش ديدار كرد و در اين ديدار وعده 
داد اين كودك دو ساله رايگان درمان مي ش��ود. امروز بيش از 40 روز 
از حادثه تروريستي مجلس و وعده دوا درمان رايگان عماد مي گذرد و 
محقق نشدن وعده و وعيدهاي داده شده شبهه برگزاري يك نمايش 
رسانه اي با نقش اولي وزير و نقش آفريني عماد و خانواده اش را بيشتر 

مي كند.  
آنطور كه محمد اس��ماعيل نژاد پدر عماد مي گويد:اينكه قول رايگان 
بودن درمان عماد همراه با اس��كان به ما داده ش��ده بود، اما متأسفانه 
به جز اسكان چندروز، در مابقي اوقات ما هزينه اسكان خود را پرداخت 
كرده ايم و طي اين مدت نزديك به 2 ميليون و 700 هزار تومان هزينه 

كرده ايم. 
به گفته وي تاكنون به جز اسكان پنج روزه و هزينه عمل عماد كه آن هم با 
منت از سوي مسئولان بيمارستان بخشيده شد، هيچ كدام از وعده هاي 

وزير بهداشت عملي نشده است.   
  خلاصه كلام اينكه در  ماجراي عماد فيلمبرداري ها و عكسبرداري ها 
و قلمهايي كه در رس��اي ديدار وزير بهداش��ت با اين ك��ودك بيمار و 
خانواده اش دولت و آقاي وزير را ستودند، انگار تنها بخشي از سناريوي 
تطهير و بزرگنمايي بود؛ س��ناريويي كه نگارندگان آن آنچنان ناشي 
بودند كه تنها فاز آغازين آن را نگاشتند و فصل هاي مياني و پاياني آن  را 
رها كردند تا دوباره عماد بماند و درد و رنج بيماري و فقر و دست تنگ 
خانواده اي كه تنها نمونه اي كوچك از مشكلات بيماران و به خصوص 

بيماران مبتلا به بيماري هاي خاص را به تصوير مي كشند. 

تشييع 200 شهيد دفاع مقدس در كشور 
جعفرص�ادق)ع(  ام�ام  ش�هادت  س�الروز  ب�ا  همزم�ان 
پيك�ر 200 ش�هيد ت�ازه تفح�ص ش�ده، تش�ييع مي ش�ود. 
سرهنگ ابراهيم رنگين، رئيس معراج شهداي مركز درباره تشييع پيكر 
200 شهيد همزمان با سالروز شهادت امام جعفر صادق )ع( در كشور 
اظهار داشت: همزمان با ايام س��وگواري شهادت امام جعفر صادق)ع( 
در روز )29 تيرماه( پيك��ر مطهر 200 ش��هيد دوران دفاع مقدس در 

استان هاي مختلف كشور تشييع مي شوند. 
رئيس معراج شهداي مركز گفت: پيكر مطهر 200 شهيد دوران دفاع 
مقدس از مناطق عملياتي جزيره مجنون، ش��رق دجله، شرق بصره، 

كتيبان، شرهاني، فكه، پنجوين، زبيدات و سردشت تفحص شده اند. 
وي بيان كرد: تاكنون هويت 32 شهيد شناسايي و از اين ميان به 28 
خانواده شهداي تازه تفحص شده اطلاع رساني شده است و مشخصات 
مابقي ش��هداي شناس��ايي ش��ده بعد از اطلاع به خانواده آنان اعلام 

مي شود.  كبري فرشچي

محمدصادق حيدری

 ميرزاخاني  به مذهب
 دلبستگي عميق  و حقيقي داشت

خبر ناگهاني و غيرقابل انتظ�ار بود ؛ مريم ميرزاخان�ي نابغه رياضي 
كشورمان و استاد تمام دانشگاه استنفورد بر اثر بيماري سرطان در 
سن 40 سالگي درگذشت. ابهام ها درباره مرگ ناگهاني برنده اولين زن 
عضو آكادمي ملي علوم امريكا با رسانه اي شدن يك خبر جدي تر شد. 
خبر اما اين بود »سرويس هاي اطلاعاتي روسيه گفتند: امريكايي ها، 
خانم رياضيدان ايراني را ت�رور بيولوژيك كردن�د.«   اين منبع آگاه 
روسي در ادامه افزود: »ميرزاخاني قصد بازگشت به ايران را داشت.«

  ميرزاخاني كه بود
مريم ميرزاخاني در دوران تحصيل در دبيرس��تان فرزانگان تهران، برنده 
مدال طلاي المپياد جهان��ي رياضي در س��ال هاي 1994 )هنگ كنگ( و 
1995 )كانادا( شد و در اين سال به عنوان نخستين دانش آموز ايراني برنده 
جايزه نمره  كامل شد. وي نخستين دختري بود كه به تيم المپياد رياضي 
ايران راه يافت؛ نخستين دختري بود كه در المپياد رياضي ايران طلا گرفت؛ 
نخستين كسي بود كه دو س��ال مدال طلا گرفت و نخستين فردي بود كه 
در آزمون المپياد رياضي جهاني نمره كامل گرفت.  سپس در سال 1999 
كارشناسي خود را در رشته رياضي از دانشگاه شريف و دكتراي خود را در 
سال 2004 از دانشگاه هاروارد به سرپرستي كورتيس مك مولن از برندگان 
مدال فيلدز گرف��ت.  از مريم ميرزاخاني به عنوان يك��ي از 10 ذهنِ جوان 
برگزيده  سال 2005 از سوي نشريه پاپيولار ساينس در امريكا و ذهن برتر 
در رشته  رياضيات تجليل شد.  ميرزاخاني برنده جوايزي چون جايزه ستر 
از انجمن رياضي امريكا در س��ال 2013، جايزه كلي و مدال فيلدز در سال 

2014 است. 
  يك مسلمان معتقد 

رسول جعفريان تاريخ دان در كانال خود نوش��ت:  دكتر حسين مدرسي 
طباطبايي، استاد دانشگاه پرينستون می گويد: »همسر دكتر ميرزاخاني 
مدتي پيش از ازدواج به اسلام گرويده بود. در دوره اي كه فوق دكترا دانشگاه 
پرينستون بود، روزي به دفتر من آمد و سؤالاتي در باب اسلام داشت. به روال 
همه موارد مشابه، دو مجموعه پر حجم از درس هاي پيشين خود در عقايد و 
حقوق اسلام به او دادم و از او خواستم به دقت و منتقدانه بخواند و انتقادات 
و نظرات خود را از ساده ترين تا خش��ن ترين و سهمگين ترين، صادقانه با 
من در ميان بگذارد. چنين كرد و مدتي عصرها ساعت 4/5 كه درسم تمام 
مي شد، به دفتر من مي آمد و صحبت مي كرديم. از بهترين و مهذب ترين 
دانشمندان جواني بود كه در طول 35 سال خدمت در اين دانشگاه ديده ام. 
عاقبت به قائد توفيق و نورانيت پيامبر اكرم به اسلام تشرف يافت. شهادت 
اس��لام او را خود به خط و امضاي خويش نوش��تم. مفتخرم كه زمينه ساز 

ازدواج او با مريم بودم.« 
دكتر طباطبايي درباره اعتقادات عميق مذهبي پروفسور ميرزاخاني نيز 
اينگونه توضيح داده اس��ت: »مريم به مذهب دلبستگي عميق و حقيقي 
داشت. او كس��ي نبود كه كاري بدون رعايت دقيق موازين شرع كند. تنها 
مسئله پوشش موي سر بود كه بر آن مستمسكي شرعي داشت. شايد من با 
آن نظر موافق نبودم، اما او با خداي خود و با پيامبر و خاندان گرامي او راهي 
ديگر داشت. خدايش در سايه رحمت واسعه خود جاي دهاد. مريم به پاكي 

فرشتگان بود. داغ او بر دلم سنگيني مي كند. چه توانم كرد؟«
  تاريخچه جنگ افزارهاي بيولوژيك

شايد برخي تصورشان درباره طرح ترور بيولوژيك توهم توطئه باشد، اما با 
نگاهي گذرا به تاريخچه عوامل بيولوژيك مي توان دريافت ترور بيولوژيك 
افسانه نيست و حقيقت دارد.  امريكا در سال 1943 برنامه تحقيقاتي خود 
را براي استفاده از عوامل بيولوژيك آغاز كرد كه اين برنامه به طور رسمي 
تا سال 1969 ادامه يافت. در آن سال نيكسون، رئيس جمهور وقت امريكا 
به اين برنامه پايان داد و مواد تهيه شده در بين سال هاي 1971 و 1972 
با حضور نمايندگان وزارت هاي مربوط )دفاع و كش��اورزي( از بين رفت، 
اين مواد شامل عامل س��ياه زخم، سم بوتوليس��م، عامل تولارمي، عامل 
 B ويروس انسفاليت ونزوئلايي، عامل بروس��لوز و آنتروتوكسين ،Q تب
استافيلو كوكي بود و به طور همزمان با اين برنامه، ارتش امريكا برنامه دفاع 
ميكروبي در جنگ را از سال 1953 ش��روع كرد كه تاكنون نيز ادامه دارد.  
موارد متعددي از استفاده سلاح هاي بيولوژيك در سال هاي اخير گزارش 
شده اس��ت كه يكي از موارد آن، »باران زرد« در آسياي جنوب شرقي بود 
كه به علت آزاد ش��دن تصادفي عامل سياه زخم از اس��تان سوردلوفسك 

روسيه بود.   
  وظيفه وزارت علوم و قوه قضائيه

 حالا رسانه اي ش��دن خبر ترور بيولوژيك ميرزاخاني موضوعي است كه 
نمي توان بي تفاوت از كنار آن عبور كرد. حتي اگر تنها احتمال اين ترور وجود 
داشته باشد، وزارت علوم موظف است از مجاري بين المللي براي ممانعت از 

پايمال شدن خون اين نابغه ايراني پيگيري هاي لازم را انجام دهد. 
همچنين ق��وه قضائيه مكلف اس��ت در راس��تاي وظايف خ��ود در قبال 
ايفاي حقوق ش��هروندان ايراني تحقي��ق و تفحص درب��اره دلايل مرگ 
مريم ميرزاخاني را مطالبه كند و از خون اي��ن نابغه ايراني به راحتي عبور 

نكند؛ دانشمندي كه شايد هرگز در دنيا تكرار نشود. 


